
   

Center for Børn, Unge & Familie  
Dagsorden til Skolebestyrelsesmøde 
25. september 2024 fra 18.30-20.30  
Vibeengskolen 
Inviterede: Jens Juel Jensen, Brian Ingeman Helsted, Michael Pedersen, Lotte Langgaard Andersen, 
Martin Gjøl Sveistrup, Cecilie Svegaard Aakjær, Martin Hjorth Markvardsen, Richardt Radek Larsen, 
Michelle Sølvskov Jepsen, Mette Winckler, Christina Ottosson, Lisbeth Brinth, Ellen Randi Olsen, Sus-
anne Meyer Christensen, Bo Dau Frederiksen samt elevrepræsentanter Astrid Therese Svegaard 
Aakjær og Victoria Nguyen 

Gæster - Afdelingsledere Katja Schou Rasmussen og Christina Juul Larsen 

Fraværende: Jens, Cecilie, Astrid (elev), Martin, Otto 

Bilag: Materiale fra tidligere bestyrelse  

Punkt 1:   
Velkomst og op-
samling v. Michelle 

(kl. 18.30-18.40)

Godkendelse af forretningsorden 

Plakat  

Bestyrelsens tilsynsopgave 

Rammesætning for oplæg fra afdelingsledere 

Præsentation af bestyrelsen
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Center for Børn, Unge & Familie  
Punkt 2: 
Oplæg v. Christina 
og Katja 

(kl. 18.40-19.00)

Professionel Kapital – undersøgelsen blev gennemført i marts måned.  
Procesplan – udarbejdet af arbejdsmiljørepræsentant, tillidsrepræsen-
tant og ledelse. Tilbageløb mellem medarbejdere og TRIO-gruppen 

4 fokuspunkter er udvalgt:  
- Kerneopgaven  
- Oplevet kvalitet 
- Ledelsesunderstøttelse – afstemning imellem medarbejdere og 

ledelse 
- Mobning på arbejdspladsen – Trio-gruppen udsendte en mail til 

alle medarbejdere om en tilbagemelding ift. dette og der kom 
ingen tilbagemeldinger. Samtidig kom der også en opfordring til 
at henvende sig, hvis det måtte være tilfældet.  

Handleplan:  
- Forældrefolder- skal opdateres – rammen for det gode samar-

bejde og hvad kan man forvente ift. svarfrist.  
- Plakat: Sådan er vi sammen konkretiseres ift. forældrene og 

medarbejderne og genudsendes til forældrene.  

LP – grupper: Læringsmiljø og Pædagogisk Analyse. En norsk model, der 
understøtter medarbejdernes pædagogiske arbejde. De er inddelt i 5 
grupper, som mødes 5 gang i løbet af skoleåret. De skiftes til at tage en 
case med. Vi identificerer, hvad vi kan handle på, og hvad kan vi ikke 
gøre noget ved. Hvert møde afsluttes med at udvælge nogle indsatser 
og ved næste møde evaluerer man indsatserne. Der vil blive samlet op 
med tovholderne efter jul ift. hvordan det fungerer.  

Pædagogisk udvikling i SFO – udvikling af leg- og læringsmiljøer i 
SFO’en – brugerundersøgelse til børn og forældre er udsendt i dag 
mhp. at udvikle SFO’en.  

Bestyrelsens deltagelse i forældremøder -> Et ønske fra ledelsen om ind-
spark fra bestyrelsen – Sådan er vi sammen – videoplæg, fysisk frem-
møde, faste rul. 

Punkt 3: 
Orientering om be-
styrelsesdag 26/10 
kl. 9-15 v. Michelle 

(Kl. 19.00-19.10)

Vi skal holde en bestyrelsesdag d. 26/10 fra kl. 9-15 på Emmaus i Haslev 
sammen med bestyrelsen for Ny-Øst. Skole og Forældre kommer og 
holder oplæg om arbejdet i skolebestyrelse. Der er et ønske om at 
samarbejde mellem bestyrelserne når dette er relevant. Mere info og 
forberedelse til dagen følger, inden næste møde i oktober.   
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Center for Børn, Unge & Familie  
Punkt 4: 
Introduktion til ar-
bejdet med prin-
cipper v. Michelle 

(Kl. 19.10-19.30)

Orientering om lovpligtige principper 

Plan for udarbejdelse og godkendelse af principper, herunder imple-
mentering og opfølgning. Der arbejdes i grupper om de fire principper 
indtil næste bestyrelsesmøde. Ved udsendelse af dagorden til næste 
møde, bedes alle bidrage i tråden med deres udkast så øvrige med-
lemmer kan orientere sig i alle udkast inden bestyrelsesmødet, hvor alle 
får lejlighed til at kommentere på udkast.  

Folkeskoleloven § 44 vedrører Bestyrelsens lovpligtige principper 
Fordeling af principper § 44, stk. 2, nr. 1, 2, 4 og 5 
- 1. Undervisningens organisering: Lotte, Mette, Michael 
- 2. Elevernes sociale og faglige udvikling: Brian, Otto, Jens -> Brian øn-

sker at kommunikationen foregår via mail eller fysisk fremmøde. Meld 
tilbage i Aula, hvad I ønsker. Vil Jens tage initiativet til dialogen? 

- 4. Samarbejdet mellem skole og hjem - herunder meddelelsesbog og 
ansvarsfordeling: Lisbeth, Martin S., Michelle, Martin M. 

-  5. Underretning om elevernes udbytte: Ellen, Richardt, Bo, Cecilie 

10 minutter gruppearbejde med forventningsafstemning og koordine-
ring  

Punkt 5: 
Afklarende 
spørgsmål til in-
foskriv 
(Kl. 19.40-19.50)

- Ingen opklarende spørgsmål. Ros for infoskrivet som er fyldestgøren-
de.

3



   

Center for Børn, Unge & Familie  
Punkt 6: 

(Kl. 19.50-20.15)

Udskolingerne  

Tidligere afholdt forældremøde på Nordskov med ønske om dialog.  
Behov for gentagelse?  
 
Et punkt til debat om hvordan vi kan være med til at understøtte god 
udvikling og kommunikation i udskolingen på såvel Nordskov som Sofi-
endal.  

Forældrene var glade for at blive indbudt til mødet. Det var væsentligt 
at det var et møde mellem forældrerepræsentanter og forældre.  
Dagsordenen var at man skulle kigge fremad og hvad forældrene 
kunne bidrage med. Der kom 10 forældre (stort set fra samme klasse) 
og 5 forældrerepræsentanter fra bestyrelsen. 
Kulturen er udfordret generelt set.  
Elevperspektivet: Vi er i gang med en proces, hvor vi er undersøgende 
på, hvornår eleverne oplever undervisningen motiverende. Vi har pt. 
klassedrøftelser og vil også lave en spørgeskemaundersøgelse ift. hvor-
når eleverne oplever sig medinddraget og motiveret for undervisnin-
gen.  

Hvad kan vi som bestyrelse gøre for at bidrage til retningen? Det kunne 
f.eks. være, at vi som bestyrelse holder et møde på forkant, hvor man 
tager Sådan er vi sammen op. 
Vi skal have fat nedefra – vi er som forældre meget ansvarlige i måden 
vi møder hinanden på. Det skal være sjovt at gå i skole. Vi som foræl-
dre skal respektere hinanden og det bør smitte af på børnene.  

Kunne man f.eks. holde et forældremøde om året, hvor der er et op-
læg, som kan vække forældrenes interesse og engagement.  

Punkt 7: 
Evt. samt forslag til 
kommende punk-
ter 

(Kl. 20.15-20.30

- Landsmøde for Skole & forældre på Nyborg Strand d. 22/11 og d. 
23/11- formel tilmeldingsfrist er d. 30/9 -> vi tager ikke med i år, men 
fokuserer på vores egen etablering som bestyrelse og ny skole. 

- BLU har inviteret til et udviklingsforum for alle interesserede for et sam-
let forum på 0-18 års området. D. 5/11 kl. 16.00-18.30 på Kultunariet. 
Michelle deltager og opfordrer alle der har mulighed for at gøre det 
samme 

- SFO- udviklingen skal følges.  
- Økonomi - budgetforlig  
- Næste møde er d. 22/10 og Terslev Skole.                             .
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